
Protokół z   XXVI Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie, z dnia 23 września  2016  r. 

Ad. 1.  

Obrady rozpoczęły się zgodnie z planem, o godzinie 14.00. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał zebranych, stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych,  

nieobecny radny to J. Małagocki, następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad XXVI Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

Porządek obrad XXVI Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie burmistrza z okresu między sesjami. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia regulaminu placu targowego;  
b)  zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2016 r.; 
c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zaklików;  
d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 

2016 na zadanie  „Cykl warsztatów synergia w architekturze”;  
e) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno – 

Administracyjnego Szkół w Zaklikowie; 
f) określenia, w odniesieniu do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do 

sektora finansów publicznych, jednostki obsługującej, jednostki obsługiwanych 
oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostkom obsługującym w ramach 
wspólnej obsługi. 

6. Zapytania i interpelacje. 

7. Zamknięcie obrad. 

Radny M. Balbier zwrócił uwagę na błąd w tytule uchwały w pkt 5 f porządku obrad. Dyrektor GZEAS 

wyjaśniła, że tak jest to określone w ustawie.  Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie. 

Ad. 2. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej, A. Sieczkoś odniósł się do ostatniej sesji, stwierdził, że 

wrzucono do porządku obrad projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia burmistrza. Przewodniczący 

Rady Miejskiej, M. Mach poinformował, że takie sprawy mogą być zgłaszane w pkt 7 porządku obrad. 



Protokół z XXV sesji przyjęty został 13 głosami za, 1 radny był przeciw. 

Ad.3. 

Sprawozdanie burmistrza z okresu między sesjami zostało dostarczone radnym przed rozpoczęciem 

obrad,  sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  Radna A. Mikusek zapytała, o wnioski o 

zasiedzenie skierowane do sądu. Sekretarz Gminy, A. Łosek wyjaśniła, że chodzi o działkę w Irenie, 

jest to dalsza część „błonia” w stronę domu sołeckiego oraz działkę w Łążku, drogę w stronę młyna. 

Przewodniczący Rady, M. Mach zwrócił uwagę, że należy uregulować stan Kościelnej w Lipie. 

Zastępca Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś podziękował za remont drogi w Szelinie i zaapelował o 

postawienie wiaty przystankowej. Radna A. Mikusek podziękowała za odwodnienie na ulicy 

Kwiatowej a przewodniczący Rady za podpisanie umowy na wykonanie dokumentacji hali sportowej 

w Lipie. Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielowi OSP Goliszowiec, który prosił o 

zabezpieczenie w budżecie 40 tys. zł na zakup samochodu dla jednostki. Burmistrz wyjaśnił, że chodzi 

o zakup używanego samochodu, który może być zakupiony w przyszłym roku. Radna A. Mikusek 

przypomniała, że Gmina ma złe doświadczenia z używanymi samochodami. Zastępca 

Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś stwierdził, że lepiej byłoby uzyskać dofinansowanie i zakupić 

nowy samochód. Burmistrz przestrzegł przed planowaniem nadmiernych wydatków, jako że  w 2017 

roku planowane są termomodernizacja budynków oświatowych oraz budowa dalszej części ul. 

Lipowej w Lipie. Przewodniczący Rady stwierdził, że jeśli nie da się zakupić samochodu w tym roku, 

zakupi się go w przyszłym. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o pismach jakie skierowano do rady w okresie między 

sesjami: 

- skarga mieszkańca Zaklikowa- przekazana została do rozpoznania Komisji Rewizyjnej; 

- pismo Burmistrza z prośbą o opinie co do nabycia działek skierowane zostało do Komisji Budżetu i 

Finansów i Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska; 

- odczytane zostało dostarczone w czasie obrad pismo ZSO w Zaklikowie w sprawie powołania 

wicedyrektora. Radna M. Kulpa zapytała, czy burmistrz ma świadomość, co dzieje się w szkole w 

Zaklikowie. Burmistrz stwierdził, że wie, do pierwszej klasy liceum zgłosiło się 9 osób. Dyrektor 

GZEAS, O. Gilewicz odniosła się do pisma ZSO, stwierdziła, że po zasięgnięciu opinii w dwóch źródłach 

stoi na stanowisku, że pomimo powołania dotychczasowej wicedyrektor na stanowisko dyrektora, 

nadal jest ona wicedyrektorem, nie może wykazać na tym stanowisku wakatu i w związku z tym, nie 



ma możliwości powołania wicedyrektora. Radny K. Oszust stwierdził, że w sprawie szkoły potrzebny 

jest kompromis. Absolwenci liceum dostali się na dobre studia, a atmosfera wokół liceum powoduje, 

że jest tak mało chętnych. Pełniąca obowiązki dyrektora, E. Laskowska poinformowała, że 

przedstawiła burmistrzowi kandydata na wicedyrektora, burmistrz nie wyraził zgody i przedstawił 

swojego kandydata, na którego ona nie wyraziła zgody. Postanowiono, że powołany zostanie ktoś 

niezależny. Wyjaśniła, że w tej chwili ma 12 godzin lekcji, nie może spotkać się z rodzicami. Zastępca 

Przewodniczącego Rady zapytał, kto jest winien takiej sytuacji. Stwierdził, że w zeszłym roku do 

szkoły poszła informacja, że jeśli nie będzie 20 chętnych do liceum, nie będzie pierwszej klasy i stąd 

tak mała liczba uczniów.  Poinformował, że w Zaleszanach uczy się młodzież z Ukrainy, uruchomiono 

internat. Dyrektor GZEAS poinformowała, że sprawa młodzieży z Ukrainy miała być analizowana przez 

poprzedniego dyrektora ZSO, ale nie zostało to wykonane. Radny K. Oszust stwierdził, że 

niepotrzebnie rozmawiamy o młodzieży z Ukrainy, trzeba było korzystając z potencjału jaki mają 

okoliczne zakłady pracy  stworzyć szkołę zawodową. Burmistrz poinformował, że właściciel Fastecu 

wyraził zainteresowanie szkołą zawodową. Radna A. Mikusek stwierdziła, że pomimo odwołania dyr. 

Plennikowskiego nie poprawiła się komunikacja ZSO i gminy, nie widzi, by Burmistrz miał wolę 

utrzymania liceum. Burmistrz poinformował, że problematyczna jest kwestia powołania w obecnej 

sytuacji wicedyrektora. Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czemu Burmistrz ogłosił konkurs na 

stanowisko dyrektora ZSO, jeśli nie zamierzał powierzyć tej funkcji dyr. Plennikowskiemu. Dyrektor 

GZEAS wyraziła zdziwienie, że p.o. dyrektora ZSO zamiast rozmawiać przynosi pismo do Rady 

Miejskiej. Przewodniczący Rady stwierdził, że może to być wynikiem desperacji. Radca Prawny 

stwierdził, że zgodnie z prawem nie można powołać wicedyrektora, bo jego etat jest zajęty. Zastępca 

przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś stwierdził, że Burmistrz zniszczył dyr. Plennikowskiego, zniszczy 

też dyr. Laskowską. Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy powołanie wicedyrektora jest tylko 

problemem braku środków. Stwierdził, że czasami dobrze jest wydać pieniądze, żeby później na tym 

zyskać. Burmistrz wyjaśnił, że Gmina dokłada już 230 tys. zł do 9-cio osobowej klasy pierwszej w 

liceum i klasy która została podzielona. Obecny na Sali były dyrektor ZSO, W. Plennikowski wyjaśnił, 

że utrzymanie dwóch klas, to nie dodatkowe środki, tylko utrzymanie poprzedniego stanu, gdyż klasa 

miała zostać połączona. Radny K. Oszust złożył wniosek o zamknięcie dyskusji. Za wnioskiem 

głosowało 12 radnych, 2 było przeciw. 

- pismo Wojewody Podkarpackiego w sprawie nieprawidłowości przy podejmowaniu uchwały w 

sprawie wynagrodzenia Burmistrza. Burmistrz wyjaśnił, że środki zostały zabezpieczone w budżecie, 

gdyż po obniżce zarobków nie został skorygowany fundusz płac. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

wystarczyło powiedzieć, że środki na ten cel są zabezpieczone w budżecie Gminy. 

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 



Ad.5. 

Podjęcie uchwała w sprawie: 

a) ustalenia regulaminu placu targowego; Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2016 r.; Przewodnicząca Komisji Budżetu i 

Finansów, A. Mikusek poinformowała o negatywnej opinii komisji do projektu uchwały w 

§ 2 dz. 80114.  Stwierdziła, że nie można zgodzić się na stworzenie etatu obsługującego 

kadry w GZEAS. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że zamysł jest taki, by stanowisko to służyło 

obsłudze kadr we wszystkich placówkach oświatowych. Burmistrz wyjaśnił, że stanowisko 

to jest normalnym stanowiskiem obsługi. Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się po 

raz kolejny do sprawy zablokowania środków na remont filii GOK w Lipie. Stwierdził 

także, że całość środków ze sprzedaży mieszkania w domu nauczyciela w Lipie ma wrócić 

na Lipę. Zwrócił uwagę, że wykonana została termomodernizacja budynku a szkoda 

pieniędzy na remont wewnątrz. Skarbnik, D. Puzio wyjaśniła, że zablokowane 28 tys. zł 

przeznaczone były na filię biblioteki w Lipie, dzisiaj 10 tys. zł z tej sumy przeznaczane jest 

na remont łazienki. Przewodniczący Rady powiedział, że remont jednej łazienki niczego 

nie rozwiązuje, z obiektu będzie korzystać więcej niż 10 osób i trzeba wyremontować 

dwie łazienki. Burmistrz poprosił, by przewodniczący Rady wskazał, skąd wziąć środki na 

remont dwóch łazienek. Przewodniczący odpowiedział, że z 28 tys. zł zablokowanych 

przez Burmistrza.  Burmistrz zaapelował, by rada pozwoliła zrobić całościowy projekt 

przebudowy obiektu, czego podjęła się Politechnika Lubelska. Przewodniczący Rady 

przypomniał, że zakupiono część wyposażenia do obiektu i nie ma go gdzie postawić, 

stwierdził, że miał zwołać sesję w tym budynku, aby wszyscy radni mogli zobaczyć jakie są 

tam warunki. Pracownik Urzędu Miejskiego, K. Kalina wyjaśnił, że nie można zrobić 

remontu dwóch łazienek, wyremontowana zostanie jedna, przystosowana dla osób 

niepełnosprawnych. Przewodniczący Rady zapytał, czy da się to zrobić za 10 tys. zł. Pani 

skarbnik wyjaśniła, że w budżecie jest zabezpieczone na ten cel 5,5 tys. zł, a 10 tys. będzie 

dodane. Zastępca Przewodniczącego Rady stwierdził, że należy się zastanowić, czy mamy 

robić w Lipie halę sportową, czy remontować filię GOK. Przewodniczący Rady Miejskiej 

zgłosił wniosek, by w projekcie uchwały zabezpieczyć 28 tys. zł na remont GOK w Lipie. 12 

radnych głosowało za, 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaklików;  Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

uchwała podjęta została jednogłośnie. 

d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2016 na 

zadanie  „Cykl warsztatów synergia w architekturze”;  Burmistrz wyjaśnił, że Politechnika 

Lubelska stara się o grant, projekt będzie realizowany w partnerstwie z Gminą Zaklików i 

Zamościem, należy zabezpieczyć wkład własny. Za podjęciem uchwały głosowało 11 

radnych, 2 wstrzymało się od głosu, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu. 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 

Szkół w Zaklikowie; radny M. Balbier zapytał, czy będą wniesione poprawki sugerowane 



przez Komisję Oświaty. Dyrektor GZEAS poinformowała, że do projektu statutu Komisja 

nie zgłosiła uwag. Radny M. Balbier zapytał, czy uchwały dotyczące GZEAS nie powinny 

być głosowane w odwrotnej kolejności. Poinformował, że Komisja Oświaty stosunkiem 

głosów 3:1 opowiedziała się negatywnie za projektem uchwały. Radca prawny stwierdził, 

że uchwały mogą być głosowane w takiej kolejności jak w porządku obrad. Zastępca 

Przewodniczącego Rady powiedział, że GZEAS ma zbyt szeroki zakres działania. Dyrektor 

GZEAS O. Gilewicz poprosiła, by radny wskazał, gdzie zakres działania GZEAS jest zbyt 

szeroki. Przewodniczący Rady stwierdził, że ta dyskusja jest bezprzedmiotowa i zarządził 

głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, przeciw 8, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

f) określenia, w odniesieniu do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, jednostki obsługującej, jednostki obsługiwanych oraz zakresu 

obowiązków powierzonych jednostkom obsługującym w ramach wspólnej obsługi. Za 

podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 8 przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Ad.6. 

Radny D. Mróz powiedział, że odłożyliśmy na wrzesień głosowanie w sprawie GZEAS, wszystko miało 

być wyjaśnione, mimo tego, panuje dezinformacja, dlatego zagłosowałem tak, jak zagłosowałem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radny nie musi tłumaczyć się ze sposobu 

głosowania. Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz zapytała, czy może się odnieść do sytuacji jaka miała miejsce 

przy głosowaniu dwóch projektów uchwał. Przewodniczący Rady poinformował, że będzie mogła to 

zrobić na sesji październikowej, która będzie poświęcona oświacie. Przewodniczący rady zapytał, czy 

będzie funkcjonowało nowe targowisko w Lipie. Burmistrz potwierdził. Radny M. Iskra zapytał, czy 

będzie miało regulamin. Burmistrz poinformował, że regulamin został dziś przez radę uchwalony. 

Przewodniczący Rady poinformował, że dzwonili do niego mieszkańcy ul. Dworcowej za fabryką w 

sprawie remontu drogi. Burmistrz wyjaśnił, że Gmina nie dopilnowała kiedyś tej sprawy, próbował 

drogę odkupić, ale nie można dojść do porozumienia w sprawie ceny. Potwierdził, że Gmina nie może 

tam nawet tłucznia wysypać. Radna A. Mikusek zaapelowała o wykup działek na ul. Krzywej, gdzie 

droga przebiega przez działki prywatne. Poinformowała, że część funduszu sołeckiego przeznaczono 

na budowę placu zabaw, stwierdziła, że 23 636 zł, to za mało i należy dołożyć środków w budżecie. 

Poinformowała także, że na ostatnim zebraniu mieszkańców została nazwana „oszołomem”. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że ostatnia wypowiedź radnej nie ma związku z sesją. Radna M. 

Drzewi poinformowała, że wykonano remont i umocnienie na ul. Łąkowej w Lipie oraz że zasypywane 

są szamba przy blokach spółdzielni. Radna M. Kulpa zapytała, kiedy będą remontowane ubytki na 

drodze do Karkówki. Radny D. Chmielewski zapytał, czy przy budowie ul. Lipowej nie zostaną 

nadwyżki ziemi, którymi można byłoby zasypać basen. Zastępca Przewodniczącego Rady 

zaproponował, by skierować strażaków do prac przy drogach, gdyż w budżecie straży zostały 



pieniądze. Zaapelował o realizację uchwały zebrania wiejskiego w Zdziechowicach, tj. uregulowanie 

własności działki pod remizą. Zaproponował, by rada podjęła kroki mające na celu zobowiązanie do 

tego Burmistrza. Radca zapytał, jak Rada ma zobowiązać Burmistrza. Stwierdził, że trudne będzie 

znalezienie formuły takiego zobowiązania, która nie ośmieszy Rady. Radna A. Mikusek zapytała, jak to 

się stało, że Gmina wybudowała na nieswojej działce remizę strażacką. Sekretarz Gminy wyjaśniła, że 

działka została skomunalizowana, ale spółdzielnia odwołała się od decyzji komunalizacyjnej . 

Zastępca Przewodniczącego Rady zapytał Burmistrza, czy gdy nabywał sąsiednią działkę, pełnił już 

funkcję wójta, następnie zażądał zaskarżenia decyzji wojewody. Radca prawny wyjaśnił, że nie ma tu 

decyzji wojewody, jest wyrok sądu. Radny K. Oszust poprosił, by Burmistrz w sposób prosty wyjaśnił 

zebranym, dlaczego unieważnił konkurs na dyrektora ZSO. Zapytał, czy Burmistrz ma świadomość, że 

przegra sprawę w sądzie.  Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz wyjaśniła, że dyrektor szkoły powoływany jest 

na kadencję , 5 lat szkolnych, z 31 sierpnia skończyła się kadencja dyr. Plennikowskiego.  Organ 

prowadzący przeprowadza konkurs. Pojawiły się wątpliwości so do bezstronności jednego z członków 

komisji konkursowej.  Przewodniczący Rady zapytał, czy komisja konkursowa została powołana przez 

Burmistrza i dlaczego zorientował się dopiero po jej powołaniu, że jeden z jej członków nie jest 

bezstronny. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że jeśli pojawią się wątpliwości dotyczące składu komisji, 

można go korygować. Następnie, Burmistrz otrzymał pismo od rodziców kwestionujące sposób 

wyboru przedstawiciela Rady Rodziców. Burmistrz zwrócił się do niezależnej kancelarii prawnej 

specjalizującej się w prawie oświatowym o ekspertyzę.  Na podstawie ekspertyzy zdecydował się na 

unieważnienie konkursu. Radny K. Oszust zapytał, w jakim celu zlecona została ekspertyza. Dyrektor 

GZEAS wyjaśniła, że chodziło o zbadanie procedury konkursowej. Radny K. Oszust zapytał, czy 

ekspertyza wykazała błędy dokumentów czy nieprawidłowe wyłonienie przedstawiciela Rady 

Rodziców. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że Rada Rodziców nieprawidłową większością wyłoniła 

przedstawiciela w komisji konkursowej. Radny K. Oszust zapytał, czego dotyczyła ta nieprawidłowość.  

Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że rada rodziców ma w regulaminie zapis 50% + 1 obecny, obradowała w 

składzie 15-sto osobowym, w głosowaniu było 8:7, a zgodnie z regulaminem powinno być 9:6. 

Podniesiono też kwestię sposobu głosowania rady Pedagogicznej, które odbyło się w sposób jawny, w 

obecności dyrektora i wicedyrektora. Następną kwestią jest przedstawiona przez W. Plennikowskiego 

ocena pracy dyrektora, nie zaś ocena pracy nauczyciela. Radca Prawny podkreślił, że Burmistrz ma 

prawo unieważnić konkurs, jeśli zauważy jakiekolwiek nieprawidłowości. Przewodniczący Rady 

Miejskiej zapytał, ile kosztowała ta ekspertyza. Dyrektor GZEAS poinformowała, że 5 600 zł. Burmistrz 

wyjaśnił, że chce by sąd wypowiedział się na temat procedury, podkreślił, że najważniejszą kwestią 

jest brak oceny pracy nauczyciela. Przewodniczący Rady zapytał, na jakiej podstawie dopuszczono W. 

Plennikowskiego do udziału w konkursie, jeśli jego dokumenty budziły takie zastrzeżenia. Stwierdził, 

że decyzja Burmistrza pociągnie za sobą dalsze znacznie wyższe koszty. 



Przewodniczący Rady poprosił o wyrównanie placu koło cmentarza w Lipie, wyburzenie starych, 

nieużywanych szaletów koło szkoły. Radny M. Balbier zaapelował o kompromis i powołanie 

wicedyrektora szkoły. Radny J. Żelazny zasygnalizował, że na Kopcu wycięte zostały dęby, zapytał, kto 

wydał na to zgodę. Zastępca Przewodniczącego rady poprosił o dokończenie sprawy nadania Gminie 

herbu. Sołtys Lipy, W. Pęzioł zwrócił uwagę, że szamba koło spółdzielni muszą być bardzo starannie 

zabezpieczone. 

Ad.7. 

Wobec braku dalszych pytań i wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXVI  Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

Protokolant       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

        Mirosław Mach 

 

 

 

 


